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Democratic Republic of Congo and Cameroon: Unauthorised Amnesty International 
membership cards and activities in the Democratic Republic of Congo and Cameroon 
 
 
Amnesty International has become aware of the misuse of its name in the Democratic 
Republic of Congo (DRC) and Cameroon. Sources have reported that an individual operating 
from Cameroon has made false claims to local organisations in the DRC to be a representative 
of Amnesty International through the following means: (i) selling unauthorized Amnesty 
International branded membership cards; and (ii) offering unauthorized Amnesty International 
branded training sessions in exchange for payment.    
 
These activities are not authorized by Amnesty International. Amnesty International does not 
sell or provide membership cards. Amnesty International does not have an office in the DRC or 
in Cameroon, and nor does it have representatives authorised to speak on its behalf residing in 
these two countries. International members in the DRC and in Cameroon are not authorised to 
speak on behalf of or in the name of Amnesty International.  
 
If you are in doubt about the identity or authority of an Amnesty International delegate, please 
contact the International Secretariat via our website http://www.amnesty.org/en/contact or call 
+44-20-74135500.  
 
Amnesty International acknowledges and appreciates the desire for people in the DRC and 
Cameroon to take part in its human rights movement. DRC and Cameroon residents wishing to 
join Amnesty International are invited to register as international members through the 
organisation’s website http://www.amnesty.org/en/join. This is at present the sole route to 
membership within these and many other countries and is free of charge.  
 
For the last 50 years, Amnesty international has worked for the promotion, protection and 
respect of human rights throughout the world. Its actions are impartial and independent of any 
government, political ideology, economic interest or religion. 
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République démocratique du Congo et Cameroun : Cartes d’adhésion d’Amnesty international 
et activités non autorisées en République démocratique du Congo et au Cameroun 
 
Amnesty International a pris connaissance de l'utilisation abusive de son nom en République 
démocratique du Congo (RDC) et au Cameroun. Des sources ont rapporté qu’un individu 
opérant depuis le Cameroun s’est faussement présenté à des organisations locales en RCD en 
tant que représentant d'Amnesty International en employant les moyens suivants: (i) vente non 
autorisée de cartes d'adhésion d’Amnesty International ; et (ii) offre non autorisée de formation 
d’Amnesty International en échange de paiement. 
 
Ces activités ne sont pas autorisées par Amnesty International. Amnesty International ne vend 
pas et ne fournit pas de cartes d’adhésion. Amnesty International ne dispose pas d'un bureau 
en RDC ou au Cameroun, et n'a pas non plus de représentants autorisés à parler en son nom 
résidant dans ces deux pays. Les membres internationaux qui résident en RDC ou au 
Cameroun ne sont pas habilités à parler au nom ou pour le compte d’Amnesty International. 
 
Si vous doutez de l'identité ou de l'autorité d'un délégué d'Amnesty International, nous vous 
invitons à prendre contact avec le Secrétariat international via notre site Internet 
http://www.amnesty.org/fr/contact ou à appeler le +44-20-74135500. 
 
Amnesty International reconnaît et apprécie le désir de la population de RDC et du Cameroun 
de participer à son mouvement de défense des droits humains. Les résidents de la RDC et du 
Cameroun qui souhaitent adhérer à Amnesty International sont invités à s'inscrire en tant que 
membres internationaux via le site de l'organisation http://www.amnesty.org/fr/join. Il s’agit 
actuellement de la seule voie d’adhésion depuis ces deux – et de nombreux autres – pays. Elle 
est entièrement gratuite.  
 
Depuis 50 ans, Amnesty international œuvre pour la promotion, la protection et le respect des 
droits humains dans le monde entier. Elle est impartiale dans ses actions et indépendante de 
tout gouvernement, de toute tendance politique, de toute puissance économique et de tout 
groupement religieux. 


